
PROTOKÓŁ I/2015 

z zebrania wyborczego mieszkańców Osiedla Toruńskiego 

w dniu 4 grudnia 2015 r.  

 

A.Karłowski – w I terminie brak wymaganego kworum, termin II zebrania ustalono na godz. 

17.15. 

 

W II terminie – kworum stwierdzono, wg listy obecności w zebraniu uczestniczy 55 

mieszkańców – zał. nr 1. 

 

Wybory zarządu osiedla. 

 

A.Karłowski – prośba o podawanie osób chętnych do pracy w Komisji Skrutacyjnej. 

Zgłoszono: 

1. Pawła Kaszanka – wyraził zgodę, 

2. Małgorzatę Kaczan – wyraziła zgodę, 

3. Teresę Skorek – wyraziła zgodę. 

 

A.Karłowski  B. Kołota – Kto jest za zamknięciem listy ? 

Wszyscy mieszkańcy za. 

 

A.Karłowski – zwrócił się do mieszkańców z pytaniem  ilu osobowy ma być skład zarządu ?   

Zaproponował 7 osobowy skład zarządu. 

Kto jest za w/w propozycją ? 

Wszyscy – za. 

 

A.Karłowski – prośba o zgłaszanie kandydatów do zarządu. 

Do Zarządu Osiedla zgłoszono następujące kandydatury : 

1. Andrzej Karłowski – wyraził zgodę,  

2. Bartłomiej Czaki – wyraził zgodę,  

3. Małgorzata Lewandowska – wyraziła zgodę,  

4. Adam Kałdan – nie wyraził zgody, 

5. Waldemar Mazur – nie wyraził zgody,  



6. Ewa Lorenc – nie wyraziła zgody, 

7. Magdalena Menczyńska - Tarzyńska – wyraziła zgodę,  

8. Zbigniew Faleńczyk  – nie wyraził zgody, 

9. Monika Słembarska – wyraziła zgodę, 

10. Tomasz Pacek – wyraził zgody, 

11. Marek Murawski – nie wyraził zgody, 

12. Joanna Zakrzewska – wyraziła zgodę. 

 

A.Karłowski – Kto jest za zamknięciem listy ?  

Wszyscy za.      

 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (przygotowanie kart do głosowania, 

opieczętowanie, rozdanie mieszkańcom, liczenie głosów). 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – poinformowała, że w ramach budżetu miasta i gminy na 

2016 r. realizowane będą mniejsze projekty szczególnie te, które zgłoszone zostały do 

realizacji w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  

Inwestycje w 2015 r. i 2016 r.: 

W 2015 r. kończymy realizacje m.in.: 

- kończymy budowę Punktu Obsługi Pasażera z poczekalnią, kasami biletowymi, 

przybudowane zostaną peronów, ich zadaszeniem, w ramach projektu Szybkiej Kolei 

Metropolitalnej w bydgosko – toruńskim obszarze metropolitalnym BIT – CITY, stacja 

rowerowa, powstanie tez parking dla samochodów w miejscu dotychczasowego targowiska, 

nowe targowisko planujemy utwardzić, przesunięte zostało bliżej ul. Garbary.   

- przebudowę dróg gminnych ul. Lipowa, ul. Piłsudskiego na odcinku od ul. Lipowej do ul. 

Tartacznej, ul. Sosnowa, bezpieczna droga do szkoły, łatwiejszy dojazd z osiedla toruńskiego 

do drogi krajowej nr „10”,  

- rekultywacja terenów przemysłowych po PP Nasycalnia Podkładów Kolejowych (16 ha 

terenów zostanie oczyszczona), w tym miejscu chcemy stworzyć strefę rekreacyjno – 

sportową, teren ten zostanie w 2016 r. obsiany trawą na okres 5 lat (tj. okres trwałości 

projektu), 

- budowa ul. 23 Stycznia – inwestycja w całości finansowana z budżetu Zarządu Dróg 

Wojewódzkich (Pani Burmistrz spotkała się z Dyrektorem ZDW w Bydgoszczy w celu 

podziękowania za wykonanie w/w ulicy, przy okazji wstępnie uzgodniła z Dyrektorem, że 



Gmina opracuje dokumentację, a ZDW wykona ulicę Leśną oraz przebudowuje skrzyżowanie 

Ugory – Leśna), 

- rozbudowa Soleckiego Centrum Kultury – do wyposażenia pozostały siedziska oraz sprzęt 

nagłośnieniowy w sali widowiskowej (Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie wyposażenia 

do Ministerstwa Kultury), 

- zakończono budowę ul. Bojowników o Wolność i Demokrację, 

- przeprawa promowa przez Wisłę – na 11 grudnia br. zaplanowano spotkanie m.in. ze 

Starostą Bydgoskim i Toruńskim, wójtem Złej Wsi Wielkiej, Zarządem Dróg Wojewódzkich. 

Na spotkaniu dyskutować będziemy o budowie promu oraz przebudowie m.in. drogi nr 80, 

zagospodarowaniu przyczółków itp. Uruchomienie promu może nastąpić nie szybciej niż  

w 2017 lub 2018 r.    

W 2016 r. chcemy skupić się na mniejszych projektach, na opracowaniu dokumentacji na 

budowę dróg m.in. na Osiedlu Leśnym, wykonaniu remontów świetlic wiejskich we wsi 

Przyłubie oraz świetlicy „Jagódka” w Soł. Kujawska. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Małgorzata Kaczan – odczytała protokół komisji 

Skrutacyjnej, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do Zarządu Osiedla Toruńskiego na kadencję 2014 – 2018, po ukonstytuowaniu się weszli: 

1. Andrzej Karłowski – przewodniczący,   

2. Bartłomiej Czaki – z-ca przewodniczącego,  

3. Małgorzata Lewandowska – członek,  

4. Magdalena Menczyńska - Tarzyńska – sekretarz,  

5. Monika Słembarska – członek, 

6. Tomasz Pacek – członek, 

7. Joanna Zakrzewska – członek. 

 

T. Substyk - Burmistrz MiG – w ramach ZIT w 2016 r. planujemy realizować projekty m.in. 

dot. budowy nowych ścieżek rowerowych, powstanie stacji rowerowych na Osiedlu Leśnym  

i Osiedlu Toruńskim, rewitalizację Placu Jana Pawła II, termomodernizację budynków 

użyteczności publicznej (szczególnie budynek Szkoły Muzycznej przy ul. Kościuszki 12), 

budowa zielonych siłowni, placów zabaw z PROW.  

Ponadto ZGK Sp z o.o. zgodnie z przyjęta uchwałą Rady Miejskiej w sprawie Wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2016 – 



2020 planuje rozbudowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej m.in. w ul. Tartacznej, 

Robotnicza, Ogrodowej itp.    

 

Dodała również, że w rankingu najbardziej efektywnie zarządzanych gmin tygodnika 

„Wprost” nasze miasto znalazło się na 26 miejscu. Tak wysokie miejsce w ranking to przede 

wszystkim zasługa wszystkich mieszkańców.  

 

Sprawy bieżące osiedla. 

 

W. Kwiatkowska - Kiedy zostanie utwardzony gruntowy odcinek ul. Tartacznej (liczne 

dziury)? Dodatkowo w ulicy tej czuć nieprzyjemne zapachy wydobywające się z kanalizacji.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dróg gruntowych, które wymagają utwardzenia mamy  

w gminie bardzo dużo. Finansowo nie jesteśmy w stanie wszystkich wykonać. W miarę 

możliwości ul. Tartaczna zostanie wyrównana. Ruch w ul. Tartacznej powinien być już 

mniejszy, ponieważ zakończono inwestycję związaną z budową ul. Lipowej.  

 

Mieszkanka - kiedy zostanie wybudowana sieć wodociągowa w ul. Kujawskiej, na odcinku 

do ul. Piłsudskiego ? 

 

S. Wrycza – Kierownik Działu Wodociągów i Kanalizacji – zgodnie z przyjętym 

Wieloletnim planem rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na 

lata 2016 – 2020 budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w ul. Kujawskiej (od ul. 

Piłsudskiego do ul. Tartacznej przewidziana jest do realizacji w 2016 roku.  

 

W. Kwiatkowska – kilka razy zgłaszała do UMiG prośbę o wycięcie drzewa w ul. 

Kujawskiej, który zahacza o linie energetyczne, bez rezultatu do tej pory.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – sprawdzimy to drzewo, czy nie jest przypadkiem pomnikiem 

przyrody.  

 

M. Niedźwiedzka – na pewnym odcinku ul. Tartacznej jest zwężenie tej drogi, co powoduje, 

że samochody maja problemy z wyminięciem się, do tego droga ta jest nie oświetlona. 



Ostatnio doszło w tym miejscu do kolizji. Prośba o postawienie w tym miejscu znaku dot. 

zwężenia drogi.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zwrócimy się do policji o kontrole w tym miejscu. 

Sprawdzimy ten odcinek drogi.  

Mamy prawie 160 punktów w Gminie, które wymagają doświetlenia. Nie stać Gminy aby 

wszędzie to oświetlenie wykonać. 

Sprawdzimy również dlaczego mimo wielokrotnie zgłaszanego problemu nie było reakcji ze 

strony pracownika urzędu.  

Dodała, że czasem dłuższy termin odpowiedzi i załatwienia sprawy wynika z przedłużających 

się procedur nie zawsze zależnych od Urzędu.  

 

J. Dudziak – zgłosił wnioski dot.  

- utwardzenia odcinka drogi za „Twoim Marketem”, 

- utworzenia Przychodni Zdrowia na Osiedlu Toruńskim lub zorganizowanie dyżuru lekarza 

szczególnie potrzebnego dla osób starszych z Osiedla Toruńskiego. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – utworzenie Przychodni na Osiedlu toruńskim zostało 

zapisane z Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Solec Kujawski, temat ten zostanie poruszony 

na spotkaniu z Prezesem spółki SOLMED i Rady Nadzorczej tej spółki. Chcemy również 

wspólnie zastanowić się nad przywróceniem podstawowej opieki medycznej np. na kilka 

godz. w soboty oraz nad poprawieniem dostępności do Poradni Rehabilitacyjnej w spółce.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przypomniał, że Prezes NFZ odebrał naszej Gminie możliwość 

świadczenia usług opieki medycznej w nocy i święta. Mieszkańcy muszą korzystać z usług 

medycznych m.in.  na ul. Ogrody w Bydgoszczy w Przychodni „Zdrowie dla Ciebie”. 

Fundacja "Zdrowie dla Ciebie" wygrała w sądzie proces z Narodowym Funduszem Zdrowia. 

Placówka udowodniła, że bezprawnie odebrano jej dwa lata temu kontrakt na świadczenie 

nocnej i świątecznej opieki nad pacjentami w Bydgoszczy i również w Solcu. Konkurs ofert 

wyłonił wtedy zupełnie nowych świadczeniodawców. Fundacja od decyzji NFZ odwołała się 

do sądu. Sąd przyznała rację Fundacji. Naczelny Sąd Administracyjny odrzucił też wniosek o 

kasacje wyroku. Jest szansa na przywrócenie opieki nocnej i świątecznej po stosownych 

rozmowach z Fundacją. 

 



p. Pacer – samochody często parkują samochody na drodze za kościołem, tym samym 

zagradzają wyjście z posesji.  

 

J. Dudziak – może należałoby w tym miejscu postawić znak zakazujący zatrzymywania się  

i postoju.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – jest to droga gminna, samochody nie powinny w tym 

miejscu parkować samochodów.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – zarządca drogi może wnioskować o zmianę organizacji ruchu, 

wówczas powoływana jest komisji ds. organizacji ruchu, potem opracowywany jest projekt, 

który musi zostać uzgodniony i zatwierdzony przez Starostwo. Sprawdzimy tę drogę i czy jest 

zasadność postawienia znaku w tym miejscu.     

 

A.Karłowski – zwrócił się z prośbą do Pani Dyrektor Zespołu Szkół, aby na zebraniach  

z rodzicami uczulała ich by nie parkowali samochodów za kościołem i nie zagradzali wjazdu 

na posesję.   

 

M. Lewandowski – zgłosił wnioski dot. : 

- wykonania przejścia dla pieszych pomiędzy marketem LIDL, a Biedronką, 

- doświetlenia ul. Parkowej, na wysokości wyjścia z parku w kierunku osiedla. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – nowe przejście dla pieszych na wysokości marketu LIDL  

i Biedronka zostało uwzględnione w organizacji ruchu, po zakończeniu budowy Punktu 

Obsługi Pasażera przejście zostanie wykonane.  

 

p. Dębicki – potrzebny znak pionowy zakazujący zatrzymywania się i postoju koło sklepu 

sukces na chodniku. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – sprawdzimy co da się zrobić w tej sprawie . Należy jednak 

zaznaczyć, że są tam namalowane znaki poziome w postaci dwóch linii ciągłych co 

powoduje, że w tamtym miejscu jest zakaz zatrzymywania się i postoju.  

 



p. Dębicki – w ul. Granicznej, koło kościoła jest bardzo ciemno, prośba o postawienie lampy. 

Jednocześnie prośba o przesunięcie przejścia dla pieszych w prawą stronę patrząc od strony 

Twojego Marketu. Mimo, że jest przejście dla pieszych to mieszkańcy chodzą na skróty przez 

skrzyżowanie.  

 

E. Henberg – zgłosił wnioski dot. : 

- naprawy chodnika w ul. Garbary, piesi poruszają się ścieżką rowerową co jest niezgodne  

z przepisami, 

- zmiany miejsca na stojaki do rowerów przy spółce SOLMED, 

- udzielenia informacji kto jest właścicielem TV Solec, kto decyduje jakie programy powinny 

znaleźć się w I i w II pakiecie. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG -  przypomniała, że ul. Garbary jest droga wojewódzką,  

a ścieżka rowerowa została wykonana przez Gminę przy współudziale Starostwa 

Powiatowego.  Być może uda nam się przejąć ul. Garbary od ZDW, jednakże dopiero wtedy 

kiedy zostanie ona przez nich wyremontowana (ulica i chodnik). W pierwszej kolejności 

chcemy aby ZDW wykonał remont ul. Leśnej (Gmina opracuje tylko dokumentację).  

Dodała, że Zarządzeniem Burmistrza została powołana komisja opracowująca plan rozwoju 

sieci dróg na terenie Gminy. Jest to ważny dokument, który w przyszłości pozwoli nam 

pozyskać środki zewnętrzne na budowę i remonty dróg w ramach ogłaszanych konkursów. 

Pani Burmistrz dodała, że sprawa zmiany lokalizacji miejsca na stojaki do rowerów zostanie 

poruszona na posiedzeniu Rady Nadzorczej spółki. 

W sprawie TV Solec Pani Burmistrz odpowiedziała, że jest to własność Gminy i SM 

:Transportowiec”. Wystąpi do Prezesa TV Solec z pytaniem na co posiada koncesję.  

 

Sz. Baranek – prośba o usprawnienie rejestracji pacjentów w spółce SOLMED. Nie do końca 

powinno być tak, że pacjenci rejestrowani są tylko rano w danym dniu.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – sprawa ta zostanie również poruszona na posiedzeniu Rady 

Nadzorczej. 

Dodała, że specjalizacja jest bardzo droga. Wiele Gmin wcale nie posiada przychodni 

zdrowia, a pacjenci korzystają z usług medycznych np. w Bydgoszczy. 



W naszej spółce mamy wielu dobrych specjalistów, którzy przyjmują w prywatnych 

gabinetach, a mimo to nie mają chętnych pacjentów. Wolą oni korzystać z usług tego samego 

specjalisty ale w Bydgoszczy.   

 

p. Dębicki – prośba o postawienie większej ilości wieszaków w spółce SOLMED  

i zlikwidowanie patio, które i tak jest zamknięte i nie służy nikomu.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG  - sprawę większej liczby wieszaków przekażemy na 

posiedzeniu Radny Nadzorczej. 

Wyjaśniła również, że patio jest potrzebne ponieważ dzięki niemu wiele gabinetów ma okna.  

 

M. Rudna – Sekretarz MiG – poinformowała zebranych, że od 1 stycznia 2016 r. 

mieszkańcy będą mogli skorzystać z bezpłatnych porad prawnych, codziennie w Urzędzie 

przez 4 godz. Z porad prawnych będą mogły skorzystać osoby fizyczne, które w ostatnich 12 

miesiącach korzystały z pomocy społecznej, rodziny z ważną KDR, mieszkańcy którzy nie 

ukończyli 26 lat lub ukończyli 65 lat, kombatanci, weterani, ofiary klęsk żywiołowych.  

 

 

A.Karłowski – zamknął zebranie o godz. 19.00. 

 

 

                                                                 Przewodniczący Zarządu Osiedla Toruńskiego 

                                                                   Andrzej Karłowski 

 

Protokołowała:                                     

Katarzyna Ciudzińska 
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